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Corina Creţu: „Unele neîmpliniri
sunt puse pe seama Comisiei
Europene” 

Comisarul european Corina Creţu susţine că
are conştiinţa împăcată în legătură cu lucrurile bune
pe care le-a făcut, dar afirmă că autorităţile
europene nu se pot substitui celor naţionale şi
locale. ”Mă doare să văd că unele neîmpliniri ale
statelor membre sunt puse pe seama Bruxelles-ului,
a Comisiei Europene. Este absolut nedrept”, a scris
Corina Creţi, luni, pe Facebook. „Acum patru ani
aveam prima mea întâlnire cu colegii din DG Regio,
după nominalizarea mea de către Preşedintele
Comisiei Europene, Dl Jean-Claude Juncker, în
calitate de Comisar European pentru Politică
Regională. Am conştiinţa împăcată în legătură cu
lucrurile bune pe care le-am făcut: încheierea
programelor pentru perioada 2007-2014 în toate
Statele Membre, încheierea Acordurilor de
Parteneriat şi a Programelor Operaţionale pentru
perioada 2014-2020, dar mai ales negocierea
Bugetului european pentru politică regională, 2021-
2027, când pentru prima dată în istoria Uniunii
Europene suma cea mai mare, 373 miliarde de
euro, vor fi alocaţi către politică de coeziune, iar din
această suma 80 la sută vor fi investiţi în regiunile
mai puţîn dezvoltate din Europa”, a scris Corina
Creţu pe Facebook.

Interzis la mitinguri spontane.
Adunările publice trebuie declarate

Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a decis, luni,
că adunările publice trebuie declarate în prealabil,
atunci când urmează să se desfăşoare în pieţe ori
pe căi publice sau în alte locuri din vecinătatea
sediilor sau imobilelor persoanelor juridice de
interes public sau privat. Decizia e obligatorie.
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie au
admis, luni, recursul în interesul legii formulat de
Colegiul de conducere al Curţii de Apel Bucureşti.
Astfel, instanţa supremă a decis că există obligaţia
de declarare prealabilă a adunărilor publice, atunci
când acestea urmează să se desfăşoare în pieţe ori
pe căile publice, respectiv drum public, parte
carosabilă şi trotuar, sau în alte locuri situate în
imediata vecinătate a sediilor ori imobilelor
persoanelor juridice de interes public sau privat.
Hotărârea a fost luată după ce Înalta Curte de
Casaţie şi Justiţie a fost sesizată de Curtea de Apel
Bucureşti pe această temă.

Președintele Italiei: „Relaţiile 
cu România, la nivel excelent”

Preşedintele Italiei, Sergio Mattarella, a
apreciat, luni, că relaţiile dintre România şi Italia se
află ”la nivel excelent”, fiind bazate pe legături
istorice şi culturale foarte vechi, iar Klaus Iohannis a
caracterizat relaţia ca fiind ”o relaţie care
funcţionează extraordinar de bine”. ”Este o vizită
(cea a preşedintelui Klauis Iohannis în Italia - n.r.)
care, pentru noi, este foarte importantă în ceea ce
priveşte relaţiile la nivel excelent între România şi
Italia, relaţii care sunt bazate pe legături istorice şi
culturale foarte vechi şi pe legături sociale, umane,
economice actuale. Legăturile istorice ne-au permis
nouă să dezvoltăm o serie de colaborări, colaborări
politice, economice şi sociale la nivel foarte înalt,
colaborări care se intensifică şi care cresc şi ca
dimensiune şi număr. Există legături sociale foarte
adânci. În Italia este prezentă o importantă
comunitate românească, este comunitatea cea mai
importantă în Italia, cea mai mare. Vorbim de circa
1,2 milioane de români”, a afirmat preşedintele
Italiei, Sergio Mattarella, în timpul declaraţiei
comune de presă susţinută alături de Klaus
Iohannis.

Pe scurt. Să vedem ce-o să iasă!

Trei săptămâni și jumătate
pentru conservarea

Cazinoului din Constanța?!?
Deși, inițial, autoritățile

locale din Constanța
anunțaseră că lucrările de

conservare și punere în siguranță ale
Cazinoului vor începe la începutul lui
octombrie, se pare că până și această
activitate pare prea greu de început la
timpul stabilit. Așa se face că, potrivit
unor declarații recente ale primarului
Constanței, Decebal Făgădău,
lucrările de conservare a edificiului-
simbol vor începe, până la urmă, în 22
octombrie. Acestea vor fi realizate de
o firmă care a încheiat un parteneriat
cu Primăria Constanța în acest sens.
În aceste lucrări vor intra și cei 25.000
de euro strânși prin intermediul
campaniei „SOS Cazino”, derulată cu
sprijinul organizatorilor festivalului
Neversea. Potrivit planurilor, lucrările
de conservare vor fi încheiate până în
14 noiembrie, când sărbătorim 140 de
ani de la revenirea Dobrogei la patria-
mamă. Autoritățile spun că aceste
lucrări reprezintă o soluție provizorie
de menținere a Cazinoului în această
stare până la consolidarea propriu-
zisă.

n RESTAURAREA EDIFICIULUI
SE ÎNGROAPĂ ÎN HÂRTII n În ceea
ce privește consilidarea și restaurarea
propriu-zise, lucrurile se află încă în
faza documentației, ceea ce
înseamnă, între noi fie vorba, un
regres. Amintim că, la sfârșitul lunii
septembrie, Compania Națională de
Investiții a semnat contractul de
actualizare a documentației care va
sta la baza restaurării și consolidării
Cazinoului. Teoretic, acest lucru ar
trebui să ne bucure, dat fiind faptul că
ar însemna un pas înainte către
restaurarea despre care se tot
vorbește de o mulțime de ani. Din

păcate, nu avem nicio garanție asupra
faptului că licitațiile pentru
desemnarea restauratorului nu vor fi
contestate și că lucrurile nu se vor
împiedica pe parcurs. „În urma
finalizării procedurii de achiziție
publică, Compania Națională de
Investiții a desemnat ofertantul
câștigător, iar serviciile contractate
vizează actualizarea documentației de
avizare a lucrărilor de intervenție
(DALI), a studiilor și expertizelor
realizate în anul 2015, astfel încât
indicatorii tehnico-economici să
reflecte în mod real modificările
suferite de această clădire de la
ultima avizare și până în prezent”, se
arată într-un comunicat al Primăriei
Constanța. În document se mai arată
că proiectantul are la dispoziție 90 de
zile pentru realizarea documentației.
După predarea acesteia, indicatorii
tehnico-economici urmează să fie
aprobați prin emiterea unei hotărâri de

guvern, după care vor putea fi
demarate procedurile privind
contractarea lucrărilor de consolidare
și restaurare. În altă ordine de idei,
primarul Decebal Făgădău a anunțat
că, începând de săptămâna viitoare,
vor începe lucrările de punere în
siguranță a edificiului, acțiuni ce vor
dura aproximativ o lună și jumătate.
Recent, europarlamentarul Mircea
Diaconu a atras atenția autorităților să
nu demareze lucrările de restaurare a
Cazinoului din Constanța fără
actualizarea și finalizarea studiilor
necesare unei renovări adecvate a
clădirii. În consecință, eurodeputatul
propune extinderea acordului privind
transferul de responsabilitate pentru
lucrările de proiectare și construcție a
Cazinoului pentru a permite detalierea
prealabilă a lucrărilor și a evita, astfel,
încă un eșec în ceea ce privește
restaurarea monumentelor istorice din
România.

Guvernul a adoptat modificări la Legile
Justiției! Care sunt noile prevederi

Ministrul Justiției, Tudorel Toader
a prezentat, luni, prevederile OUG pe
Legile Justiţiei, adoptată de Guvern în
dimineața de 15 octombrie, precizând
că sunt schimbări în privinţa
detaşărilor procurorilor, că interviurile
pentru procurorii-şefi vor fi transmise
în direct, arhivate şi văzute de oricine
şi că ministrul poate sesiza Inspecția
Judiciară. „Se măreşte vechimea
pentru cei din magistratură, pentru cei
care vor dori funcţia de procuror
general ÎCCJ, prim-adjunctul, funcţiile
de conducere de la DNA şi DIICOT,
pentru care durata de vechime minimă
va fi de 15 ani. Deci de la 8 ani, la 15
ani”, a declarat Tudorel Toader.
Ministrul a spus că prin OUG se
stabilesc şi paşii de urmat referitor la
numirea procurorilor de rang înalt.
Este introdusă în lege obbligativitatea
transmiterii interviurilor pentru
procurorii-şefi în direct, acestea fiind

apoi arhivate, pentru ca oricine să le
poată vedea. „La nivelul Ministerului
Justiţiei, când se fac acele interviuri
pentru a se propune preşedintelui
candidaturile la nivel de rang înalt,
Comisia a spus să dăm dovadă de
mai multă transparenţă. Am preluat de
la CSM respectivele interviuri şi
susţineri de proiecte manageriale şi
vor fi transmise în direct, vor fi arhivate
şi vor putea fi văzute de oricine e
interesat”, a precizat Toader.

n SCHIMBĂRI SUNT ŞI ÎN CEEA
CE PRIVEŞTE DETAŞĂRILE
PROCURORILOR n Procurorul
general nu va mai decide detaşările de
la parchete, ci Secţia pentru Procurori
a CSM. „Astăzi, când vorbim,
detaşările de procurori, inclusiv în
funcţii de conducere, se realizează de
către Secţia de procurori, când e vorba
de parchete de pe lângă Curtea de
Apel, de la judecătorii. Detaşarea,

delagarea o dispune procurorul
general al României. S-a vorbit de
separarea carierelor între procurori şi
judecători, ca să decidă Secţia
procurori CSM în privinţa carierei
procurorilor, iar secţia judecători a
CSM să decidă pentru judecători”, a
completat Toader. La DIICOT şi DNA,
creşte vârsta la 10 ani de experienţă în
profesie, pentru a accede în funcţia de
procuror la aceste structuri. „Am
eliminat posibiltatea revocării
procurorului din structura DNA,
DIICOT de către procurorul-şef în
prezenta avertismentului, cea mai
mică sancţiune. Viitorii procurori care
vor funcţiona la Secţia de investigare a
infracţiunilor în justiţie vor beneficia de
procurori detaşaţi în condiţiile legii”, a
spus Toader. O altă prevedere a OUG
este cea potrivit căreia ministrul
Justiţiei poate sesiza Inspecţia
Judiciară.


